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کارتال هنوز شناخت ندارد
پرســـپولیس در شـــرایطی مقابل الهلال قرار گرفت که 
همـــه از قبل می دانســـتند که بازی بســـیار ســـختی در 
پیش اســـت. چـــرا که وضعیـــت آنها به هیـــچ عنوان با 
ما برابر نیســـت ولی این دلیل خوبی بـــرای این باخت 
ســـنگین نبود. بازیکنـــان پرســـپولیس، در ایـــن بازی 
عملکرد مناســـبی نداشـــتند و یکی از دلایل آن هم این 
اســـت که این تیم به تازگی ســـرمربی اش را تغییر داده 
و اســـماعیل کارتال شـــناخت چندانی روی بازیکنانش 
نـــدارد. او ترکیبی منطقی را برای ابتدای بازی به میدان 
نفرســـتاده بود و سیســـتمی هم که برای بازی انتخاب 
کـــرد، همـــان چیزی بود کـــه الهلال می خواســـت تا به 
گل هـــای زیاد برســـد. البته شـــرایط در نیمـــه دوم بهتر 
شـــد و با تعویض هایی که انجام شـــد و تغیییر سیستم 
به 1-4-5، دفاع پرســـپولیس فشـــرده تر شـــد و این تیم 
توانســـت با تمرکز بهتری بـــه کارش ادامه دهد. ضمن 
اینکه الهـــلال هـــم در نیمـــه دوم، تلاش زیـــادی برای 
زدن گل هـــای بیشـــتر نکرد و بـــه حفظ بـــازی پرداخت 
و ژســـوس ســـرمربی این تیم، بازیکنـــان خوبش را هم 

تعویض کرد تـــا به آنها اســـتراحت بدهد.
نکته ای که باید یادآور شـــد این اســـت کـــه وقتی اصرار 
می شـــد که کریـــم باقری تـــا پایان فصل بـــه حضورش 
بـــه عنـــوان ســـرمربی روی نیمکت پرســـپولیس ادامه 
دهـــد، به خاطر همیـــن روزها بـــود. چرا کـــه هر مربی 
خارجـــی که بیایـــد، به مدتـــی زمان نیـــاز دارد تـــا روی 
نفرات و تیمش شـــناخت پیدا کند و کارتـــال هم از این 
قائده مســـتثنی نیست. در این شـــرایط، در این باخت 
هم نمی تـــوان چنـــدان او را مقصر دانســـت. کارتال در 
میانه هـــای فصل آمده و هنوز روی اوضاع تســـلط ندارد 
و شـــرایط بازیکنـــان، به طـــور کامل در ذهنش شـــکل 

است. نگرفته 
هـــر مربی بـــرای موفقیت، افـــکار تاکتیکـــی خاصی در 
ســـر دارد و برای رســـیدن به آن نیازمند زمان اســـت. در 
این میـــان، فشـــار بازی ها هم بالاســـت و تیم هـــا باید 
در فاصلـــه زمانـــی کمـــی با هم مســـابقه بدهنـــد و این 
کار را بـــرای او ســـخت تر می کنـــد. در هـــر صـــورت، به 
نظر می رســـد که مشکلات فنی پرســـپولیس همچنان 
پابرجاســـت و باید دید در ادامه فصـــل چه راهکارهایی 

بـــرای رفـــع این نقاط ضعف اندیشـــیده می شـــود.

VAR برگزاری دیدار ملوان - سپاهان با
بـــا اعلام کمیته داوران، دیدار تیم هـــای ملوان بندرانزلی و 
ســـپاهان اصفهان در چهارچوب هفتـــه نوزدهم لیگ برتر 
که قرار اســـت جمعـــه 19 بهمن انجام شـــود ، با اســـتفاده 
از سیســـتم VAR برگزار می شـــود. در این مســـابقه سعاد 
 VAR و مهنـــاز ذکایـــی، کمـــک داور VAR وفاپیشـــه، داور
هســـتند. به ایـــن ترتیب در هفت بـــازی هفتـــه نوزدهم از 

کمک داور ویدیویی اســـتفاده می شـــود.
 

 دیدار پرسپولیس و النصر در آزادی
با اعلام باشـــگاه پرسپولیس، ورزشـــگاه آزادی میزبان بازی 
پرسپولیس و النصر عربستان از روز هشتم و پایانی مرحله 
گروهـــی لیگ نخبـــگان آســـیا خواهد بـــود. این دیـــدار از 
ساعت 19:۳۰ روز دوشنبه، ۲9 بهمن آغاز می شود. با توجه 
بـــه بازگشـــت میزبانی ها به فوتبـــال ایران، کنفدراســـیون 
فوتبال آســـیا، ورزشـــگاه آزادی را به عنوان محـــل برگزاری 
ایـــن مســـابقه اعلام کـــرده اســـت. در این ارتباط باشـــگاه 
پرســـپولیس هم درخواســـت خـــود را مبنی بـــر در اختیار 
گرفتـــن و آماده ســـازی ظرفیت بیشـــتری از ســـکوها برای 
اســـتقرار هواداران و تماشـــاگران مطرح کرده است. گفته 
می شـــود که مســـئولان باشـــگاه النصـــر از کنفدراســـیون 
فوتبال آســـیا خواســـتند تا این دیـــدار در زمیـــن بی طرف 

برگزار شود.

خط و نشان سازمان لیگ والیبال برای هواداران

قوچان نژاد: خاطیان را کنترل می کنیم
ســـازمان لیگ فدراســـیون والیبال برای هواداران تیم های 
باشگاهی خط و نشـــان کشید. ســـازمان لیگ فدراسیون 
والیبال بعد از اینکه یکشـــنبه در بازی معوقه پیکان مقابل 
فولاد ســـیرجان، هواداران خودروســـازان دو بازیکن رقیب 
را به اســـم و شـــماره صـــدا می زدنـــد، در تصمیمـــی جدید 
هشـــدار جدی داد. جبار قوچان نژاد رئیس ســـازمان لیگ 
فدراســـیون والیبال بـــا اولتیماتوم می گوید: »فحاشـــی و 
توهین هواداران همیشـــه بوده، اما ما حساس تر شده ایم 
چرا که حالا تماشـــاگران یا به اســـم بازیکنان یا مربی شعار 
می دهند یا شـــماره پیراهن. شـــعارهایی که خوب نیست 
و مـــا برای کنترل بیشـــتر هـــواداران بـــا خاطیـــان برخورد 

جـــدی می کنیم.«
او بـــا اینکه بدرفتاری هـــواداران پیکان در بازی یکشـــنبه را 
از نزدیک در ســـالن فدراســـیون دیـــده اما قـــول برخورد با 
خاطیـــان را از ایـــن بـــه بعد می دهـــد: »مـــن از نزدیک این 
اتفـــاق را دیـــده ام و یکســـری گزارش ها هم رســـیده. اصلاً 
شـــعارهای خوبـــی نمی دهنـــد، بنابرایـــن از حـــالا به بعد 
جدی تـــر برخـــورد می کنیم تا شـــرایط بهتر شـــود. شـــک 

نکنید ســـال آینـــده خبر هـــای خوبی می شـــنوید.«
 

 دبیرکل کنفدراسیون آسیا 
میهمان ویژه فینال فینالیست ها

توماس هـــن نایـــب رئیس فدراســـیون جهانـــی و دبیرکل 
کنفدراسیون تیراندازی با کمان آسیا امروز و فردا میهمان 

ویژه مســـابقه فینال فینالیست هاست.
دبیرکل کنفدراسیون آســـیا که به دعوت غلامرضا شعبانی 
بهـــار صبـــح دیـــروز بـــه تهـــران آمـــد، بازدیدی از ســـایت 
تیراندازی با کمان، سالن بدنســـازی، خوابگاه، ساختمان 
اداری فدراســـیون و آکادمی داشـــت. او امروز و فردا هم در 
ســـایت تیراندازی بـــا کمان فدراســـیون از نزدیـــک رقابت 
کمانداران ایران در مســـابقه فینال فینالیســـت ها را تماشا 

. می کند

یادداشت

اخبار

و  ریـــز  گذشـــته درگیـــر مشـــکلات 
است. درشـــت 

قاســـم حدادی فـــر، بازیکن اســـبق 
تیم ملـــی در خصـــوص ناکامی های 
لیـــگ  در  کشـــورمان  نماینـــدگان 
نخبـــگان آســـیا بـــه »ایـــران« گفت: 

چنـــد ســـالی اســـت کـــه نمایندگان 
بـــه  را  کشـــورمان در آســـیا قافیـــه 
باشـــگاه های عربـــی بـــه خصـــوص 
نـــد  ز می با نی  بســـتا عر ی  تیم هـــا
کـــه آخریـــن نمونـــه آن باخـــت 1-4 
پرســـپولیس مقابل الهلال در لیگ 

نخبـــگان آســـیا اســـت. فوتبـــال در 
کشـــورهای عربی با ســـرعت بســـیار 
بـــالا در حـــال پیشـــرفت اســـت اما 
ایـــران  فوتبـــال  ایـــن موضـــوع در 
وجود نـــدارد و فوتبال کشـــورمان به 
خصـــوص در رده باشـــگاهی همانند 

فوتبال ما 
علاوه بر 

عربستان و 
قطر در رقابت 

با عراق هم 
ناکام است 

و دیدیم که 
استقلال 
نتوانست 

در ورزشگاه 
آزادی و با 

وجود حضور 
هوادارانش 

مقابل 
الشرطه عراق 

به پیروزی 
برسد، تمام 

اینها به دلیل 
ضعف فوتبال 

ایران در 
بخش های 

مختلف است

از نظر فنی هم از کشورهای عربی عقب افتادیم

فوتبال ما نیاز به یک جراحی باز دارد
حدادی فر: فوتبال را چند سال تعطیل کنید!

محمد محمدی سدهی

خبر نگار

گزارش

اسماعیل حلالی

کارشناس فوتبال

عاملی برای بـــالا رفتن کیفیت دیگر 
بازیکنان کشـــورهای عربی اســـت.«

این بازیکن اســـبق تیـــم ملی افزود: 
»در حال حاضر شـــاهد درخشـــش 
بازیکنـــان عربی هســـتیم، بـــه طور 
مثال اکرم عفیـــف به عنوان بهترین 
بازیکن آســـیا انتخاب شـــد و ســـالم 
الدوســـاری در بـــازی پرســـپولیس و 
الهـــلال ۲ گل زیبـــا بـــه ثمر رســـاند. 
حضـــور  دلیـــل  بـــه  اینهـــا  تمامـــی 
بازیکنـــان درجه یک در کشـــورهای 
عربـــی مخصوصـــاً عربســـتان و قطر 
است. این کشـــورها راه پیشرفت در 
فوتبـــال را فهمیده اند و می دانند که 
برای پیشـــرفت چـــه اقداماتـــی باید 

صـــورت بگیرد.«
او در ادامـــه بیـــان کـــرد: »فوتبال ما 
علاوه بر عربســـتان و قطر در رقابت 
با عـــراق هم نـــاکام اســـت و دیدیم 
که اســـتقلال نتوانســـت در ورزشگاه 
آزادی و با وجود حضـــور هوادارانش 
مقابـــل الشـــرطه عـــراق بـــه پیروزی 
برســـد، تمـــام اینها بـــه دلیل ضعف 
فوتبال ایران در بخش های مختلف 
اســـت؛ ضعفی کـــه سال هاســـت در 
فوتبـــال مـــا وجـــود دارد امـــا هیـــچ 
اراده ای بـــرای رفـــع ایـــن ضعف هـــا 

دیده نمی شـــود.«
حدادی فر در پاســـخ به این ســـؤال 
کـــه بـــرای برون رفت از این شـــرایط 
بایـــد چـــه کاری انجـــام داد؟ گفت: 
» یـــک زمانـــی اســـت کـــه بـــا تزریق 
مســـکن موضعـــی می تـــوان فوتبال 
را نجـــات داد، اما فوتبال مـــا نیاز به 
یک جراحی بـــاز دارد. باید تغییرات 
اساســـی در فوتبـــال ایـــران صـــورت 
گیرد و این تغییرات باید از مدیریت 
آغاز شـــود. بایـــد تصمیم های کلانی 
بـــرای برون رفـــت از ایـــن وضعیـــت 
در نظـــر گرفـــت. از نظـــر مـــن باید 
فوتبـــال را چند ســـال تعطیل کنیم 
و در ایـــن ســـال ها بـــه فکـــر جبران 
عقب افتادگی مـــان در بخش هـــای 

مختلف باشـــیم.«

»قبـــلاً گفتـــه بـــودم کـــه تیم هـــای 
لیـــگ  در  شانســـی  هیـــچ  ایرانـــی 
نخبگان آســـیا ندارند و حـــالا نتایج 
اخیـــر نماینـــدگان کشـــورمان ایـــن 
از  تأییـــد کـــرد. پیـــش  را  موضـــوع 
برگـــزاری لیگ نخبگان آســـیا نتایج 
نماینـــدگان کشـــورمان کامـــلاً قابل 

پیش بینـــی بـــود.
 کشـــورهای عربی در سال های اخیر 
اقدامـــات زیـــادی جهـــت توســـعه و 
م  نجـــا ا ن  ل شـــا تبا فو فت  پیشـــر
داده انـــد و نتیجـــه ایـــن اقدامات را 

حـــالا می بیننـــد.«
او افزود: »فاصله بیـــن فوتبال ایران 
بـــا فوتبال کشـــورهای عربی در حال 
زیـــاد شـــدن اســـت و در صورتـــی که 
در ایـــن خصـــوص اقدامـــی صـــورت 
نگیـــرد، نـــه تنهـــا از تیم هـــای درجه 
یک آســـیا بلکه از تیم هـــای درجه ۲ 
آســـیایی هم عقب می افتیم. ناکامی 
استقلال و پرسپولیس در آسیا زنگ 
خطر جـــدی برای فوتبال کشـــورمان 
محسوب می شـــود. فوتبال ایران نه 
تنهـــا از نظر ســـاختاری بلکـــه از نظر 
فنی هم از کشـــورهای عربی عقب تر 
اســـت و ســـبک فوتبـــال کشـــورهای 
عربی نشـــان دهنده پیشرفت شـــان 

در ســـال های اخیر اســـت.«
حـــدادی فـــر صحبت هـــای خـــود را 
ایـــن گونـــه ادامـــه داد: »کشـــورهای 
عربـــی در حال رســـیدن بـــه فوتبال 
اروپـــا هســـتند و فوتبـــال روز را ارائه 
می دهند. بالا رفتن ســـرعت انتقال 
توپ، پاس هـــای دقیـــق، ارائه بازی 
روان و... از جمله مواردی اســـت که 
نشان دهنده پیشـــرفت باشگاه های 

عربی اســـت. 
شـــاید برخی هـــا بگوینـــد کـــه ایـــن 
کشـــورها از حضـــور بازیکنـــان درجه 
یک دنیـــا بهـــره می برنـــد امـــا ما به 
دلیل برخی مشـــکلات تـــوان جذب 
بازیکنـــان درجـــه یـــک اروپایـــی را 
نداریـــم و ایـــن درســـت اســـت کـــه 
حضـــور ایـــن بازیکنان خـــوب، خود 

بی کیفیتی زمین ها، صدای دروازه بان تیم ملی را درآورد

زهرا خواجوی:  فوتبال شغل ماست
پریســـا غفاری/ســـال 14۰۳ و در قـــرن ۲1 میـــلادی 
هســـتیم و در حالی که 17 فصل از برگزاری لیگ برتر 
فوتبـــال زنـــان می گذرد، امـــا چمن اســـتادیوم های 
فوتبـــال همچنـــان مصـــدوم روی دســـت تیم هـــا 

می گـــذارد.
زمین های چمن طبیعی در سراســـر کشـــور به دلیل 
نیاز جـــدی این نوع چمـــن به نگهداری اســـتاندارد 
از یکســـو و وضعیـــت آب و هوایـــی از ســـوی دیگر به 
طـــور بالقـــوه، چالـــش هســـتند. فرآینـــد نگهداری 
زمین هـــای چمـــن طبیعی پرهزینه اســـت و در عین 

حال، ســـاخت زمین های چمن مصنوعـــی در ابعاد 
اســـتاندارد نیز نیازمند بودجه ســـنگینی اســـت.

حفـــظ ســـلامت بازیکـــن از نظـــر فیفـــا یا هـــر نهاد 
برگزارکننده مســـابقات فوتبال، یک اولویت اســـت 
اما ایـــن موضوع در لیگ ما فراموش شـــده اســـت.

در این شـــرایط، آســـیب هایی که آینـــده بازیکنان را 
تحـــت تأثیر منفی قـــرار می دهـــد، ارمغان بـــازی در 
زمین هـــای ناهموار اســـت. موضوعی که باشـــگاه ها 
نیـــز بایـــد به عنـــوان یـــک مطالبـــه جـــدی در مورد 
آن اقـــدام کنند. زهـــرا خواجوی ســـنگربان گل گهر 

ســـیرجان کـــه در مســـابقه برابـــر پالایـــش گاز ایلام 
آســـیب دیـــد، بـــه انتقـــاد از زمین هـــای بی کیفیت 
لیگ برتـــر فوتبال زنـــان پرداخـــت. او می گوید: »در 
این مســـابقه بـــه دلیـــل زمین ناهمـــوار بـــه هنگام 
شـــیرجه مـــچ پایـــم پیچیـــد و مصـــدوم شـــدم ولی 
تعجـــب من این اســـت کـــه ناظر مســـابقه چطور در 
چنیـــن زمینی اجازه برگزاری مســـابقه می دهد. مگر 
ســـلامت بازیکـــن اهمیتی نـــدارد؟ به نظر می رســـد 
برگـــزاری مســـابقه به هـــر قیمتی، اولویت ســـازمان 

لیگ اســـت!«

خواجـــوی همچنین تأکید می کند: »این مشـــکلات 
فقط مربوط به بازی تیم ما نیســـت. در اکثر شهرها 
فوتبـــال زنـــان امکانـــات حداقلـــی را نـــدارد و باعث 
آســـیب چندین بازیکن در طول فصل شـــده است. 
ایـــن آســـیب ها گاهی بـــه خداحافظی فوتبالیســـت 
با فوتبـــال آن هـــم با صـــرف هزینه ای گـــزاف منجر 
می شـــود. اما کمتر کسی حواســـش به ماست. بابا 
فوتبال شـــغل ماست و داشتن بدیهی ترین امکانات 
حق ما. امیدوارم مســـئولان ســـازمان لیگ بازی ها را 

باری بـــه هر جهت برگـــزار نکنند.«

انتخـــاب احســـان حـــدادی بـــرای ریاســـت چهارســـاله 
دوومیدانـــی خبر خوشـــی بود؛ رئیســـی جـــوان از جنس 
خـــود دوومیدانی. کســـی که روزهـــای خوب و بـــد زیادی 
را تجربـــه کـــرده و از زیر و بـــم دوومیدانی خبـــر دارد. این 
روی خوب ســـکه بـــود، اما روی بـــدی هـــم دارد. حدادی 
بـــرای اینکـــه دوومیدانی پرمـــدال را به جمع رشـــته هایی 
برســـاند کـــه روی آن در بازی هـــای آســـیایی و المپیـــک 
حســـاب باز می کننـــد، از همان اول می خواســـت پا جای 
پای علیرضا دبیر رئیس فدراســـیون کشـــتی بگـــذارد. به 
همیـــن خاطر مجموعـــه آفتاب انقلاب تهـــران را به کمپ 
تیم ملـــی تبدیل کرد تا بـــرای اولین بـــار دوومیدانی کاران 
ملی پـــوش در اردوی متمرکز تمرین کننـــد. تمرین دور از 
 فضـــای مجـــازی و در چهارچوب نظم. اما ســـپیده توکلی ، 

مربـــی دو ومیدانـــی خیلـــی اردوی متمرکـــز را کارســـاز 
نمی دانـــد: »دوومیدانی مواد مختلفـــی دارد و اردوی 

متمرکـــز بـــرای آن خیلـــی جـــواب نمی دهـــد، آن 
هـــم در فصـــل زمســـتان و آلودگی هـــوای تهران. 

حتـــی اینجا بـــرای دونده هـــای اســـتقامت اصلاً 
خوب نیســـت و معمولاً دونده های اســـتقامت 

زمســـتان باید در دشـــت و کوه یا شـــهرهایی 
بـــا هـــوای تمیـــز و ارتفـــاع بالاتـــر از ســـطح 
دریـــا تمریـــن کننـــد نـــه تهـــران. چـــرا همه 
دوومیدانـــی کاران بایـــد در تهـــران تمریـــن 

» ؟ کنند
فدراســـیون کار را بـــا لیســـت 48 نفـــره در 
مجموعه آفتاب انقلاب شـــروع کرد. افرادی 
کـــه حـــدادی و همکارانـــش معتقـــد بودند 
می تواننـــد بـــا تمریـــن دادن آنهـــا در یـــک 
چهارچـــوب مشـــخص، رویـــای 1۰ مدالی که 
رئیـــس جـــوان گفتـــه بـــود را در بازی هـــای 
کننـــد.  محقـــق  ناگویـــا   ۲۰۲6 آســـیایی 
هرچنـــد بیـــن اردونشـــینان اســـم بعضی از 
دوومیدانـــی کاران نوجـــوان و جـــوان جـــا 
افتاد آن هـــم به خاطر اینکـــه در رنکینگ 
نیســـتند کـــه ایـــن مســـأله باعـــث شـــد 

یکســـری از قهرمانان همـــدوره حدادی 
و مربیـــان امـــروز منتقـــد فدراســـیون 

شـــوند. البته آنهـــا  اول حرفی نزدند 
و صبـــوری پیشـــه کردند.اما بعد از 
رکوردگیری بوشـــهر و تمرین یک 

روزه کشـــتی گیران در پیســـت آفتـــاب انقـــلاب، اعتراض 
منتقـــدان علنی شـــد. طـــوری که ســـپیده توکلـــی مربی 
دوومیدانـــی اســـتوری تندی منتشـــر کـــرد. او درایـــن باره 
می گوید: »اردوی اول 48 نفر دختر و پســـر از ایران دعوت 
شـــدند، در حالـــی کـــه خیلـــی از رکـــوردداران نوجوانان و 
جوانـــان یا نفـــر اول ماده هـــا به بهانـــه اینکه رکوردشـــان 
در ســـطح ایران نیســـت، بیـــرون مانده اند . چـــرا بعضی 
از دوومیدانـــی کاران را بـــه اردو آوردند و اجبـــار کردند تا با 
مربـــی دیگـــری کار کند و حالا کـــه مصدوم شـــده، هم از 
اردو خـــط خـــورده و هم حالا که  برگشـــته شـــهرش دیگر 
خجالـــت می کشـــد حتی با مربـــی خودش تمریـــن کند. 
چرا کشـــتی گیران ماهی یک بـــار در آفتاب انقلاب تمرین 
می کنند امـــا بقیه دوومیدانـــی کاران نباید اجـــازه تمرین 
داشـــته باشـــند؟ همه چیز در فدراســـیون دوومیدانی 
سلیقه ای شـــده اســـت.« به گفته رکورددار پنجگانه، 
پـــرش ارتفاع و رکورددار ســـابق زنان ایـــران، این کار 
تنها تعداد دوومیدانـــی کاران را کم می کند: 
»دختـــران دوومیدانی کار ایـــن روزها مرا 
کـــه می بینند گریـــه می کننـــد. چرا که 
آنها بـــا این شـــرایط ماهانه بایـــد برای 
بدنســـازی، مربـــی و زمیـــن تمریـــن 
7-6 میلیـــون تومـــان، جـــدای از 
هزینـــه رفـــت و آمـــد و مکمـــل، 

هزینـــه کنند. 
مگر یـــک خانواده با ایـــن گرانی ها 
ورزش  بـــرای  نـــد  می توا چقـــدر 

بچه هایـــش هزینـــه کنـــد؟«
توکلـــی معتقـــد اســـت، اگـــر دوومیدانـــی مدال 
می خواهـــد بایـــد چنـــد ســـالی صبر کنـــد: »از 
جوانـــان بلافاصلـــه بـــرای دوومیدانـــی مدال 
در نمی آیـــد. چـــرا کـــه ایـــن نســـل جـــوان و 
بی تجربه هســـتند و خیلی سریع نباید بعد 
از دو، سه اردو بچه ها را خط زد بلکه باید 
بـــه آنها فرصت داد، درســـت مثل ما که 
چند ســـال کار کردیم.« اما مسئولان 
فدراســـیون دوومیدانـــی ترجیـــح 
ی  جـــا بـــه  هنـــد  می د
جـــواب بـــه انتقـــادات 
ســـپیده توکلی، سکوت 

. کنند

مهری رنجبر/ اتحادیه جهانی کشـــتی از احتمال حضور حســـن یزدانی در 
وزن 97 کیلوگرم خبر داد؛ وزنی که باید با کشـــتی گیرانی مثل عبدالرشید 
ســـعدالله یف ملقب بـــه تانـــک روس، کایل اســـنایدر آمریکایـــی و احمد 
تاج الدینوف کشـــتی گیر روســـی الاصل بحرین در وزن جدید رقابت کند. 
اگرچـــه به نظر خیلی ها، روزهای ســـختی در انتظار حســـن یزدانی اســـت 
و حتـــی شـــاید مثل وزن 86 کیلو روزهای درخشـــانی نداشـــته باشـــد، اما 
همت مســـلمی مربی ای که حسن یزدانی را کشـــف کرد طور دیگری فکر 
 می کند. او دلش حســـابی به درخشـــش شاگرد پرتلاشـــش روشن است:

» شـــک نکنید حســـن حالا، حالا ها کشـــتی می گیرد. او ایـــن روزها وقتی 
ســـر تمرین می آید حتی یک لحظه تمرین را از دســـت نمی دهد. او انگیزه 
زیادی دارد تا در المپیک ۲۰۲8 کشـــتی بگیرد. حتی خودش می گوید من 

تا هر وقت بتوانم کشـــتی می گیرم و به ایـــن زودی ها نمی روم.«
بـــه نظـــر مســـلمی، شـــاگردش به راحتـــی قافیـــه را به ســـعدالله یف هم 
نمی بازد: »حســـن یزدانی کشـــتی گیری نیســـت که به مدال برنـــز و نقره 
قانع باشـــد. حتی کشـــتی کامران قاســـم پور با ســـعدالله یف 5۰-5۰ بود و 
می توانســـت برنده باشـــد اما یک لحظه غفلت کار را از دســـتش درآورد. 
حســـن یزدانی اختـــلاف زیادی با ســـعدالله یف دارد چرا که ســـعدالله یف 
کشـــتی گیر زیرگیـــر نیســـت و بیشـــتر از اشـــتباهات حریـــف اســـتفاده 
می کنـــد اما حســـن روی ســـر و دســـت خـــوب کار می کند و ســـر و گردن 
خـــوب می گیرد و کنار تشـــک هم عملکرد خوبـــی دارد. کجـــا دیدید که 
ســـعدالله یف زیرگیری کند، بنابراین حســـن از پس ســـعدالله یف خوب 
برمی آید.«مربـــی یزدانی حتـــی حرف علیرضـــا دبیر رئیس فدراســـیون 
کشتی درباره شـــانس 5۰-5۰ حســـن یزدانی برای برگشت روی تشک بعد 
از جراحی کتفش را قبول ندارد: » دبیر گفت برگشـــت حســـن به کشتی 

5۰-5۰ اســـت امـــا این روزها وقتی حســـن برای تمرین می آید مـــن او را که 
می بینـــم غبطه می خورم کاش می توانســـتم بـــا او تمرین کنم. درســـت 
اســـت که بعضی کشـــتی گیران در دنیا ۳۰-۲9 ســـالگی تمام می شوند، یا 
در ایران نهایت تا ۳۰ ســـالگی کشـــتی بگیرند، اما حســـن فرق می کند او 
نمی تواند کشـــتی را کنار بگذارد. بعضی ها از کشـــتی چیـــزی نمی دانند و 
درباره حســـن نظر می دهند.«کاشـــف حســـن یزدانی، کامران قاسم پور و 
شـــاگردش را رفیق و رقیب می داند: »حســـن و کامران هم رفیق هستند 
هم رقیـــب. کامران با حســـن مرورفن می کنـــد. اگر کامران نبود حســـن 
یزدانـــی وجود نداشـــت. رقیب خوب باعث پیشـــرفت می شـــود. او باید 

خوشـــحال باشـــد که رقیب خوبی دارد.«

 توکلی: همه چیز در فدراسیون سلیقه ای شده
تمرین کشتی گیران در کمپ تیم های ملی، صدای مربیان را  درآورد

مسلمی: حسن از پس سعدالله یف برمی آید
واکنش مربی یزدانی به ادعای اتحادیه جهانی

ورمزیار: استقلال به دنبال مربی در شرق اروپا باشد

اسم ماتزاری و استراماچونی برای جلب رضایت هواداران است

تیم فوتبال اســـتقلال پس از فســـخ قرارداد پیتسو موســـیمانه به دنبال 
جـــذب مربـــی خارجـــی اســـت. در این بیـــن برخی از اســـامی توســـط 
مسئولان باشگاه اعلام شـــد که والتر ماتزاری و آندره آ استراماچونی جزو 
ایـــن گزینه ها هســـتند. این در حالی اســـت که پیش از ایـــن ماتزاری به 
پیشنهاد پرســـپولیس پاســـخ منفی داد و اســـتراماچونی هم تمایلی به 
همکاری با اســـتقلال نداشـــت، بـــا وجود ایـــن مدیران اســـتقلال اصرار 
دارند کـــه یکی از ایـــن گزینه هـــا را به عنوان ســـرمربی آینده اســـتقلال 
معرفی کنند.صادق ورمزیار، پیشکســـوت باشـــگاه استقلال درخصوص 
اصـــرار مدیران اســـتقلال برای جلـــب رضایت یکـــی از ایـــن مربیان به 
»ایران« گفت: »اعلام اســـامی ماتزاری و استراماچونی بیشتر برای جلب 
رضایت هواداران اســـت، این در حالی اســـت که ایـــن دو مربی پیش از 

این به پیشـــنهاد استقلال پاســـخ منفی دادند اما مدیران استقلال پس 
از پاســـخ منفی این مربیان دوبـــاره با آنها مذاکره می کنـــد. این موضوع 
باعث بالا رفتن رقم قرادادشـــان می شـــود تا مربیان با ارقام بســـیار زیاد 
به ایـــران بیایند و پس از آن فســـخ کنند و پول خـــود را بگیرند.«او بیان 
کـــرد: »مربیان اروپای شـــرقی ارزان تر و بهتر هســـتند، مربیانی همچون 
اســـتانکو، بلاژویـــچ وبرانکو به فوتبـــال ایران آمدند و موفـــق بودند تا به 
فوتبال ما کمک کنند. مسئولان اســـتقلال به دنبال مربی در شرق اروپا 
باشـــند. مربی تراکتور اسکوچیچ است و او مربی بسیار خوبی است که 
ســـابقه کار در ایران را هم دارد، اســـکوچیچ با یک رقم خوب و معقول به 
ایران آمد و اســـتقلال می تواند در شـــرق اروپا به دنبال ســـرمربی باشد، 

چـــرا که این موضوع می تواند از همه نظر به ســـود اســـتقلال باشـــد.«


